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PROTOKÓŁ  
z obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy Sorkwity 

z dnia  30 marca 2022r. 
 

Nagranie z XXXVIII sesji dostępne jest pod dresem: https://gminasorkwity.sesja.pl  
 
Początek posiedzenia godz.900. 
Zakończenie obrad godz.1040 
Obecnych radnych 14 
Podjęto uchwały od  Nr XXXVIII/279/2022 do Nr XXXVIII/283/2022                                                         
 

Porządek posiedzenia. 
Dot. pkt. 1  Otwarcie sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  otworzyła XXXVIII sesję Rady Gminy Sorkwity.                        
Ustawowy skład Rady Gminy Sorkwity wynosi 14 radnych. Stwierdziła, że w sesji uczestniczy                                           
15 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przywitała Pana Wójta, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik. 
 
Dot. pkt.2   Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
 

1. Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad. 
2. Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVII  sesji.  
4. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Sorkwitach za  2021r. 
5. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sorkwitach za 2021r. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2022r. uchwalonego uchwałą Nr XXXV/251/2021 z dnia 23 grudnia 
2021r.  

b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w części miejscowości 
Pustniki, obręb Pustniki, gmina Sorkwity. 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Gminy Sorkwity położonej w obrębie Stary Gieląd z przeznaczeniem na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

d) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Gminy Sorkwity położonej w obrębie Zyndaki z przeznaczeniem na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Sorkwity na lata 2022- 2025.  

7. Interpelacje i wnioski radnych. 
8. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
9. Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami. 
10. Sprawy różne. 
11. Zamknięcie sesji.  

Wniosków o zmianę nie zgłoszono. Porządek został nie zmieniony.  
 
Dot. pkt. 3   Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji  
 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta - prosiła o zgłaszanie uwag do protokołu.  Poinformowała, że protokół jest 
dostępny w Biurze Rady. Ponadto protokoły z sesji znajdują się  na stronie BIP Gminy Sorkwity.                                    
 
Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem protokołu  z ostatniej sesji. 
 
 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało  - 14 radnych; 
                  „za” – 14 radnych. 
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         „przeciw” – 0  radnych 
„wstrzymał się „- 0  radnych 
„nie oddanych” – 0  radnych 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z ostatniej sesji został przyjęty. 
 
 
Dot.pkt. 4. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Sorkwitach za  2021r.-  w załączeniu do 
protokołu.  
 
Dot.pkt. 5 Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sorkwitach za 2021r. -                          
w załączeniu do protokołu.  
 
 
Dot pkt 6 -podjęcie uchwał w sprawie  
 
 
6a- zmiany budżetu… 
 
Skarbnik Anna Łuciuk-  poinformowała o zmianach w budżecie , który będzie przedstawił się następująco: 

  
Budżet Gminy po zmianach wynosi: 

         -  dochody                        - 27.315.619,12 zł 
    w tym: dochody bieżące            - 22.263.829,12 zł 
                dochody majątkowe        -  5.051.790,00 zł 

 
       - wydatki                       -  28.032.939,12 zł 
 w tym : wydatki bieżące          -  22.667.844,12 zł 

            wydatki majątkowe          -    5.365.095,00 zł 
 

Deficyt  gminy w wysokości 717.320,00 zł zostanie pokryty przychodami z :wolnych środków jako nadwyżki wolnych 
środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 
finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w 
kwocie 600.000,00 zł .wolnych środków jako nadwyżki wolnych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, 
wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 117.320,00 zł . 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - poinformowała, że opinie komisji były pozytywne i otworzyła 
dyskusję: 
Z powodu braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad 
przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 14 radnych 
                 „za” - 14 radnych 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” –0  radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
6b- mpzp w części msc Pustniki.. 
 
Maria Rolczyńska poinformowała, że dnia 28 kwietnia 2021 r. do Urzędu Gminy Sorkwity wpłynął wniosek o 

sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr ew.  124, 125, 126, 127, 128, 129, 

130, 131, 132, 133, 134, 135, 136, 137, 138, 139, 140, 141, 142, 143, 144, 145, 146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 

154, 155, 156, 157, 158, 159, 160, 161, 162, 163, 164, 165, 166, 167, 168, 169, 170, 171, 172, 173, 174, 175, 176 obręb 

Pustniki. Proponowany przez Inwestorów charakter zabudowy w/w działek to zabudowa rekreacyjna. Sporządzenie 
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miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla w/w działki nie stoi w sprzeczności z zapisami 

obowiązującego Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Sorkwity, w którym 

przedmiotowe działki położone są na terenie oznaczonym symbolem Ts – obszar o dominującej funkcji turystycznej – 

szlak Krutyni oraz na terenie wielofunkcyjnego rozwoju objętym granicami skupionej zabudowy wsi. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poinformowała, że projekt omówiono na posiedzeniu komisji opinie 
komisji były pozytywne i otworzyła dyskusję 
Z powodu braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad 
przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 14 radnych; 
                 „za” - 14 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
6c- wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej Stary Gieląd… 
 
Maria Rolczyńska poinformowała ,że  przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie zgody na zbycie w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej o powierzchni 1400 m2 stanowiącej własność Gminy Sorkwity, położonej w 
obrębie Stary Gieląd opisanej w ewidencji gruntów i budynków jako działka  47, z przeznaczeniem na poprawienie 
warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki tj. 40/8, obręb Stary Gieląd. Działka będąca 
przedmiotem stanowi dojazd do działki 40/8 i nie może być sprzedana jako działka samodzielna . Właścicielka działki 
40/8  zainteresowana nabyciem złożyła stosowny wniosek o nabycie przedmiotowej nieruchomości w drodze 
bezprzetargowej. W chwili obecnej działka wykorzystywana jest na cele drogowe przepędzane jest bydło na pastwisko 
znajdujące się na działce oz.nr 40/8.Biorąc pod uwagę złożony wniosek strony zainteresowanej nabyciem, Wójt Gminy 
przedkłada Radzie Gminy niniejszą uchwałę, celem wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze 
bezprzetargowej. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poinformowała, że projekt omówiono na posiedzeniu komisji opinie 
komisji były pozytywne i otworzyła dyskusję 
Z powodu braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad 
przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 14 radnych; 
                 „za” - 14 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
6d- wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej  Zyndaki.. 
 
Maria Rolczyńska poinformowała ,że przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie zgody na zbycie w drodze 
bezprzetargowej części nieruchomości gruntowej o powierzchni około 600 m2 stanowiącej własność Gminy Sorkwity, 
położonej w obrębie Zyndaki opisanej w ewidencji gruntów i budynków jako działka  33/2 o powierzchni 0,2374 ha, 
z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej działki tj. 26 i 27/1, obręb 
Zyndaki. Działka będąca przedmiotem sprzedaży stanowi teren podmokły, bez dojazdu i nie może być sprzedana jako 
działka samodzielna. Właściciel działek 26 i 27/1  zainteresowany nabyciem złożył stosowny wniosek o nabycie 
przedmiotowej nieruchomości w drodze bezprzetargowej. W chwili obecnej działka zalana jest  woda jeziorowa  bez 
możliwości odtworzenia  drogi gminnej. Biorąc pod uwagę złożony wniosek strony zainteresowanej nabyciem, Wójt 
Gminy przedkłada Radzie Gminy niniejszą uchwałę, celem wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze 
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bezprzetargowej. 

 
 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –Poinformowała, że projekt omówiono na posiedzeniu komisji opinie 
komisji były pozytywne i otworzyła dyskusję 
Z powodu braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad 
przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 14 radnych; 
                 „za” - 14 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
 
 
6e- przyjęcia GPPiRPA oraz PN dla Gminy Sorkwity na lata 2022- 2025.  
 

Kierownik GOPS D. Banaszewska poinformowała, że Program został opracowany zgodnie z treścią ustawy z dnia 26 

października 1982 r.o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. 

o przeciwdziałaniu narkomanii oraz zgodnie z Narodowym Programem Zdrowia na lata 2021-2025. 

Zgodnie z nowelizacjami w powyższych aktach prawnych w 2022 roku nastąpiły istotne zmiany w zakresie realizacji 

gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Wobec powyższego wydłużono 

możliwość okresu obowiązywania gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych (nie 

dłużej niż 4 lata), a także ustanowiono przyjęcie wspólnego gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych z programem przeciwdziałania narkomanii (wraz ze wskazaniem ujęcia uzależnień 

behawioralnych). Ponadto należy wspomnieć, iż dotychczas uchwalone (przed dniem 1.01.2022 r.) gminne programy 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminne programy przeciwdziałania narkomanii na 2022 r. 

obowiązują do 31.03.2022 r. bądź do dnia uchwalenia nowego gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii i są finansowane na dotychczasowych zasadach. Zgodnie 

ze zmianami wprowadzonymi od 1.01.2022 r. profilaktykę i rozwiązywanie problemów alkoholowych oraz działalność 

w zakresie przeciwdziałania narkomanii prowadzi Krajowe Centrum Przeciwdziałania Uzależnieniom „KCPU” 

(poprzez połączenie Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych „PARPA” i Krajowego Biura do 

Spraw Przeciwdziałania Narkomanii). 

W Gminnym Programie uwzględniono przede wszystkim możliwości lokalne realizacji założeń i działań na rzecz 

profilaktyki i przeciwdziałania alkoholizmowi, narkomanii oraz uzależnieniom behawioralnym mając na uwadze 

obowiązujący stan prawny, finansowy oraz zasoby osobowe i instytucjonalne. 

Głównym celem Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Sorkwity na rok 2022 jest zapobieganie uzależnieniom od substancji psychoaktywnych poprzez 

podniesienie poziomu świadomości oraz wiedzy mieszkańców Gminy Sorkwity (w szczególności dzieci i młodzieży) 

na temat szkodliwości ich stosowania oraz ograniczenie szkód zdrowotnych, społecznych i zaburzeń życia rodzinnego, 

które są następstwem spożywania alkoholu i zażywania narkotyków a także prowadzenie profilaktycznej działalności 

informacyjnej i edukacyjnej oraz szkoleniowej w przeciwdziałaniu uzależnieniom behawioralnym. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –Poinformowała, że projekt omówiono na posiedzeniu komisji opinie 
komisji były pozytywne i otworzyła dyskusję Z powodu braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy 
Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały  
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 14 radnych; 
                 „za” - 13 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 1 radny 
 
Uchwała została podjęta 
 
 
 
 Dot.pkt.7.   Interpelacje i wnioski radnych. 
 
1. Radny Z. Duda- zgłosił aby wysłać pismo ponaglające do PZD w sprawie budowy chodnika w Rybnie( w stronę 
Rozóg na przy zjeździe do pałacu), wysłać pismo do PZD w sprawie naprawy chodnika w stronę Kozłowa  oraz 
przedstawienie sprawy remontu świetlicy w Rybnie. 
2. Radna B. Wiszniewska-  zgłosiła ponownie potrzebę załatania dziur w drodze powiatowej, gdyż od dłuższego czasu 
nie ma żadnego odezwu w tej sprawie ze strony PZD.  
3. Radny M. Zembowski zaproponował, aby na najbliższą sesje zaprosić Dyrektora PZD.  
4. Radna Z. Świniarska- remont chodnika w Pustniku 
Radna M.Gałązka- zapytała na jakim etapie są przygotowania do remontu drogi w Jędrychowie.  
 
Ad.7 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje  
 
Dyr.GOK W.Gniady: 
Ad. Z.Duda- w ubiegłym oku został napisany projekt, który początkowo był przymierzany do większej kwoty , bo 
kosztorys opiewał na kwotę 121 tys. zł. Okazało się ,że kwota do pozyskania była 85 tys.zł i należało zmienić cały 
kosztorys aby zmieścić się w tej kwocie. Po uzupełnieniu poprawek dostaliśmy informację ,że prawdopodobnie dotacje 
tę będzie można realizować we wrześniu. Ogólna dotacja wynosiła 300 tys. dwa lata temu projekt  na Izbę Regionalną 
napisany był na kwotę 111 tys. i to zostało zrealizowane. W roku bieżącym okazało się do możemy napisać projekt na 
resztę kwoty do 300 tys. Projekt będzie na remont biblioteki w Rybnie w tym samym budynku co umożliwi remont 
łazienek i biblioteki. Termin składania jest do 15.04. Zostanie złożony i miejmy nadzieje ,że zostanie pozytywnie 
oceniony.  
 
 
WÓJT Józef Maciejewski-  
 
Ad. Z.Duda- sprawa chodnika- pismo zostało wysłane do PZD, liczyliśmy ,że remont drogi zostanie w pierwszej 
kolejności od strony Rybna i przy tej okazji zostanie wykonany chodnik, sprawa chodnika w stronę Kozłowa zostanie 
wystosowane pismo.  
 
Ad.Z.Świniarska- chodnik leży przy drodze powiatowej. Należy zrobić dokumentację i wspólnie ze Starostwem 
postaramy się  wykonać jako wspólna inwestycję.  
 
Ad.M.Gałązka- dokumentacja jest prawie wykonana, wniosek o dofinansowanie złożony został w styczniu. W kwietniu 
możliwe że będzie już rozpatrzony. Jak zostanie rozpatrzony to będziemy wiedzieli jakie mamy środki na ten cel.  
 
 
Dot.pkt 8. Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami 
 
Od ostatniej sesji na której została przedstawiana informacja wójta wydano 13  zarządzeń i przygotowano 5  projektów  
uchwał 
 
Kolejno Wójt uczestniczył w: 
25.02- telekonferencja z Wojewodą nt. sytuacji na Ukrainie oraz zebraniu sprawozdawczym rocznym w OSP Rybno 
27.02- telekonferencja ( CZK) w sprawie zbiórki darów dla Ukrainy 
1.03- telekonferencja w sprawie sytuacji na Ukrainie( w związku z uchodźcami na terenie Gminy) 
4.03- zebraniu sprawozdawczym jednostki OSP Gizewo 
5.03- V Zjeździe oddziału Powiatowego Związku OSP RP  
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6.03- gminnych obchodach Dnia Kobiet 
8.03- telekonferencji z Wojewodą  
9.03- spotkaniu w Starostwie Powiatowym na temat uchodźców, oraz zebraniu sprawozdawczym w OSP Warpuny 
11.03- wspólnej telekonferencji z Wojewodą i Marszałkiem w sprawie sytuacji na Ukrainie oraz zebraniu 
sprawozdawczym w OSP Warpuny 
12.03 zebraniu sprawozdawczym w OSP Sorkwity 
13.03 – gminnych obchodach Dnia Sołtysa w GOKU 
15.03- gali wręczenia wyróżnień wzorowa gmina w Warszawie 
16.03- odwiedzinach Uchodźców z terenu Gminy Sorkwity wraz z Księdzem Kaprianiukiem  
17.03- spotkaniu w Starostwie Powiatowym w sprawie Uchodźców 
21.03- posiedzeniu ZOSP RP w Olsztynie 
24.03- turnieju wiedzy pożarniczej w Sorkwitach 
25.03- rozmowach sorkwickich w Parafii Ewangelicko-Augsburskiej 
28.03- podpisanie umowy -przetarg na wykonanie dokumentacji na remont hydroforni na terenie gminy. 
 
 
Dot.pkt 9 Sprawy różne 
 
Radnay M.Zembowski- zapytał o odbiór folii rolniczej. 
 
Radny Z.Duda – poinformował, że maju prawdopodobnie odbędzie się objazd dróg ( komisja Rolnictwa) 
 
Radna M.Gałązka zapytała co z odpadami przy fali uchodźców. 
 
Dot.pkt.11  Zamknięcie sesji  
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  zamykam XXXVIII Sesję Rady Gminy Sorkwity. 
 
 
 
 
 Protokół sporządziła:                                                                                                     Przewodnicząca Rady Gminy              
Magdalena Krawczyk                                                                                                                        Mariola Plichta 


